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az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Milyen alkotmányos megoldás útján kívánja biztosítani a tárca a Velencei tó - Vértes, a Fertő-tó, a
Hortobágy kiemelt térségek, illetve az egyéb környezeti értéket megtestesítő területek törvényi szintű
védelmét?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Persányi Miklós
környezetvédelmi és vízügyi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon kiemelt jelentőséggel bír a környezetvédelmi és a turisztikai érdekek minél
hatékonyabb egyeztetése, ezen a területen azonban még bőven van tennivaló . A kiemelt térségek
környezetvédelmének prioritásával nyilván Ön is egyetért, az Országos Rendezési Terv keretében
azonban jelenleg csak a Balaton, illetve a budapesti agglomeráció környezetvédelmére vonatkozó
törvényi szabályozás történt meg . További problémát jelent az, hogy a megyei önkormányzatok
rendeletei, illetve a kormányrendeletek azonban nem bírnak kötelező erővel az önkormányzatok
számára. Ez minden bizonnyal azt a káros következményt vonja majd maga után, hogy a forráshiányos
önkormányzatok tovább folytatják az erdők, nádasok, rétek beépíthető területté formálását, és ezáltal a
környezetvédelem elemi érdekei ismét súlyos sérelmet szenvednek . A jelenlegi törvényi szabályozás a
fentiekkel összefüggésben határozott visszalépést jelent, ezért kérdezem Miniszter Urat :

• Nem tart-e attól, hogy tovább folytatódik a környezet bevétel-orientált „kezelése", a komoly
környezeti értéket megtestesítő területek belterületbe vonása, felparcellázása, olcsón
megszerezhető ingatlanokkal történő beépítése?

•

	

Hogy a világörökség részei - amelyek közül több átnyúlik a szomszédos országokba -
különböző pénzügyi csoportok rövid távú érdekeinek eshetnek áldozatul?

•

	

Nem tartaná-e helyesebbnek, ha természeti és környezetvédelmi értékeket törvényi szintű
szabályozás védené?

•

	

Elegendőnek tartja-e azt, hogy kizárólag a Parlament elé kerülő anyagok mennyisége szabja meg
azt, hogy ezek az értékek kellő védelmet kapjanak?

Kérem, fejtse ki az álláspontját azon önkormányzatok egyre romló helyzetével összefüggésben,
amelyeknek az elhibázott kormányzati gazdaságpolitika következtében egyre növekvő bevételeket kell
produkálniuk, hogy így pótolni tudják az egyre csökkenő állami támogatásokat . Az önkormányzatok
jelentős részének a fejlesztésekre már nem marad pénze, vagy a fejlesztési forrásokat az utolsó családi
ezüst, illetve a közüzemi szolgáltatások hasznosításából teremtik elő . Sok területen még a dologi
kiadások inflációhoz mért értéktartása sem megoldott, az önkormányzati dolgozók bérének
finanszírozását pedig csak létszámleépítéssel, további intézmények megszüntetése árán tudják
biztosítani .

K/8573 .

Írásbeli kérdés



Különösen nagy veszély fenyegeti az eladósodott önkormányzatok közigazgatási területén lévő védett
vagy védősávban lévő, vagy „csak" az emberek szabad levegőhöz, mozgáshoz való jogát biztosító
területeket.

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . február 5 .
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